

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ

ՀՈԴՎԱԾՆԵՐ

Սեդրակյան Դ. Մ., Պարսամյան է. Ս.—Վիկտոր Համարձումյան (ծննդյան 80-ամյակի առթիվ) 3

Սիմոնյան Հ. Հ.—Իսկական ժողովրդական հերոսը (ոտսերեն) 13

Նալբանդյան Վ. Ս.—Աջխարհը և նրա ապագան Գրիգոր Նարեկացու պատկերադամը 29

Մնացականյան Ս. Խ.—Հայկական վաղ միջնադարյան ճարտարապետության կազմավորման երկու փուլերը 45

Հարությունյան Բ. Հ.—Հայ Արշակունիների ձեռնարկի իշխանության կալվածքների հարցի շուրջը 56

Դանիելյան է. Լ.—Հայ-բյուզանդական հարաբերությունները (VI դարի վերջ—VII դարի առաջին կես) (ոտսերեն) 68

ՀՈԴՎԱԾՆԵՐ ԵՎ ՀԱՂՈՐԻՈՒԹՅՈՒՆ

Ավագյան Ղ. Վ.—Ռուս ժողովրդի պատմության կարևորագույն իրադարձություններից մեկը (Ռուսիայի դարձի 1000-ամյակի առթիվ) 83

Տերմիկեբյան Ռոբերտ (Ֆրանսիա)—Աջխարհարարի երկու տարբերակների բառային նորակազմությունների տարժամանակյա քննություն 93

Սուհայկյան Ռ. Օ.—Ուրֆայի 1915 թվականի հերոսամարտի պատմությունից 103

Վարդանյան Վ. Մ.—Հովհաննես Գրասխանակերտցու կյանքի վերջին շրջանի մասին 114

Հովհաննիսյան Լ. Շ.—Հայերենի իրանական փոխառությունների գործառական միջանի առանձնահատկություններ 125

Թորամանյան Ա. Խ.—Հայաստանի VI—VII դարերի մի քանի խոյակների մասին 135

Հակոբյան Գ. Վ.—Մկրտության ծեսի հետ կապված ազգակցական տերմինները հայերենում 144

Ազիզբեկյան Ռ. Լ., Գեղամյան Գ. Մ., Խուրամբեկյան Կ. Ս.—Սովետական Հայաստանի ինդուստրիալ զարգացումը. պատմություն և պատմագրություն (ոտսերեն) 151

Սրբոբոզ Ա. Ի. (Մոսկվա)—«Մոնոթեիստական» միաբարությունը ըստ «Հայոց անցու- դարձերի պատմության» (ոտսերեն) 163

Բ Ա Ն Ա Վ Ե Ժ

Համայնկյան Ս. Գ.—Նորից 1983 թ. Դավթի բլուրում գտնված արձանագրության մասին 171

Հ Ր Ա Պ Ա Ր Ա Կ ՈՒ Մ Ե Ն Ր

Սելիբյան Մ. Մ.—Սմբատ Շահազիզի անտիպ նամակներից 180

Գյուզալյան Լ. Տ. (Լենինգրադ)—Հ. Ա. Օրբելու շհրապարակված ձեռագիրը (ոտսերեն) 194

Գ Ր Ա Խ Ո Ս ՈՒ Թ Յ ՈՒՆ

Հարությունյան Ս. Բ.—Գ. Լ. Կարադյոզյան, Հայաստանն ու հայերը ֆրանսիական զրականության մեջ XI—XIV դդ. 202

Վարդանյան Յու. Հ.—Ռ. Ս. Ղազարյան, Հ. Մ. Ավետիսյան, Միսին հայերենի բառարան. հ. Ա. (Ա—Կ) 206

Ղազարյան Վ. Հ.—Լ. Բ. Զուգասոզյան, Գրիգոր Մաղկոզ 219

ԳԻՏԱԿԱՆ ԻՆՏՈՐՄԱՑԻԱ

Տիրացյան Գ. Ա., Կարապետյան Ի. Ա.—Արմավիրի 1965—1986 թթ. պեղումները 217

Սարգսյան Ա. Զ.—Անդրկովկասյան սելմի 1918 թ. կառավարության հարցի շուրջ (ոտսերեն) 225

СОДЕРЖАНИЕ

СТАТЬИ

Седракян Д. М., Парсамян Э. С.—Виктор Амбарцумян (к 60-летию со дня рождения)	3
Симонян Г. Р.—Истинный народный герой (на русском языке)	12
Налбандян В. С.—Мир и его будущее в представлении Григора Нарекаци	29
Мнацаканян С. Х.—Два этапа формирования раннесредневекового армянского зодчества	15
Арутюнян Б. А.—К вопросу о собственных владениях армянских Аршакидов	56
Данислян Э. Л.—Армяно-византийские отношения (конец VI—первая половина VII в.) (на русском языке)	68

СТАТЬИ И СООБЩЕНИЯ

Айвазян Л. В.—Одно из важнейших событий в истории русского народа (к 1000-летию крещения Руси)	83
Термеркерыан Робер (Франция)—Диакронический анализ лексических новообразований двух вариантов современного литературного армянского языка	93
Саакян Р. О.—Из истории героического сопротивления г. Урфы в 1915 году	103
Варданян В. М.—О последнем периоде жизни Иоанна Драсханакертци	114
Аванесян Л. Ш.—Некоторые функциональные особенности иранских заимствований в армянском языке	126
Тораманян А. Х.—О некоторых capitula Армении VI—VII вв.	135
Акопян Г. В.—Связанные с ритуалом крещения термины родства в армянском языке	144
Азизбекия Р. Л., Гегамян Г. М., Худавердян К. С.—Индустриальное развитие Советской Армении: история и историография (на русском языке)	151
Сидоров А. И. (Москва)—«Монофелитская» уния по свидетельству «Повествования о делах армянских» (на русском языке)	162

ДИСКУССИИ

Амаякян С. Г.—Вновь о надписи, найденной на Давти блуре в 1983 году	171
---	-----

ПУБЛИКАЦИИ

Меликян М. М.—Из неопубликованных писем Смбата Шахазиза	180
Гюзальян Л. Т. (Ленинград)—Неопубликованная рукопись И. А. Орбели (на русском языке)	194

РЕЦЕНЗИИ

Арутюнян С. Б.—Г. Л. Карагезян. Армения и армяне во французской литературе XI—XIV веков	202
Варданян Ю. А.—Р. С. Казарян, Г. М. Аветисян. Словарь среднеармянского языка. Том I (А—К)	206
Казарян В. О.—Л. Б. Чугасян, Григор Цахкох	213

НАУЧНАЯ ИНФОРМАЦИЯ

Тирацян Г. А., Карапетян И. А.—Раскопки Армавира в 1985—1986 гг.	217
Саркисян А. З.—К вопросу о правительстве Закавказского сейма 1918 г. (на русском языке)	226

CONTENTS

ARTICLES

Sedrakian D. M., Parsamian E. S.—Victor Hambartsumian (on his 80th birth anniversary)	3
Simonian H. H.—The True Popular Hero (In Russian)	12
Nalbandian V. S.—The Universe and Its Future According to Grigor Narekatsi	29
Mnatsakanian S. Kh.—Two Stages of the Early Medieval Armenian Architecture's Formation	45
Harutyunian B. H.—On the Problem of the Armenian Arsacids' Private Estates	56
Danielian E. L.—Armenian-Byzantine Relations (the end of 6th c.—the first half of 7th c.) (in Russian)	68

ARTICLES AND REPORTS

Ayvazian L. V.—One of the Significant Events in the History of the Russian People (on the thousandth anniversary of Russia Baptism)	83
Termerkerian Robert (France)—A Diachronic Analysis of Neologisms' Two Versions in the Contemporary Literary Armenian Language	93
Sahakian R. O.—From the History of the Heroic Resistance of Urfa in 1915	103
Vardanian V. M.—On the Last Period of Hovhannes Draskhanakertsi's Life	114
Avanessian L. Sh.—Some Functional Peculiarities of the Iranian Loan-words in the Armenian Language	126
Toramanian A. Kh.—On Some Capitals of Armenia of 6th—7th cc.	135
Hakobian G. V.—The Relationship's Terms Connected with the Rite of Baptism	144
Azizbekian R. L., Geghamian G. M., Khudaverdian K. S.—The Industrial Development of Soviet Armenia: History and Historiography (in Russian)	151
Sidorov A. I. (Moscow)—The „Monothelitic“ Union According to „Narratio de Rebus Armeniae“ (in Russian)	162

DISCUSSIONS

Hmayakian S. G.—Again on the Inscription Found in David's Hill in 1983	171
--	-----

PUBLICATIONS

Melikian M. M.—From Unpublished Letters of Smbat Shahaziz	180
Gyuzalian L. T. (Leningrad)—I. A. Orbell's Unpublished Manuscript (in Russian)	194

BOOK REVIEWS

Harutyunian S. B.—G. L. Karagyozyan. Armenia and the Armenians in the French Literature of 11th—14th cc.	202
Vardanian Yu. H.—R. S. Ghazarian, H. M. Avetissian. The Dictionary of the Middle Armenian Language. T. I (A—K)	206
Ghazarian V. H.—L. B. Chugasdzian. Grigor Tsaghkogh	213

SCIENTIFIC INFORMATION

Tiratsian G. A., Karapetian I. A.—Armavir's Excavations in 1985—1986	217
Sarkissian A. Z.—On the Problem of the Transcaucasian Selm's Government of 1918 (in Russian)	226